
PROTOKÓ   NR  96-21/2005Ł

z posiedzenia
Komisji rozwoju Przestrzennego  Rady Miasta Gda ska,ń

które  odby o si    ł ę 11 pa dziernika 2005r.ź

Posiedzenie Komisja  rozpocz a  o godz. 15,00.ęł

 Obecno :ść
Posiedzenie Komisja  odby a  w sk adzie  6-osobowym, wg  za czonej listy obecno cił ł łą ś , która 
stanowi za cznik  nr  1  do protoko u. łą ł

Nieobecny:  
• radny  Ryszard  Klimczyk

 Listy  obecno ci  pozosta ych  osób  uczestnicz cych w   posiedzeniu Komisji,  ś ł ą stanowią  
za czniki nr   2 i  3  do niniejszego protoko u. łą ł

Przewodnicz cy Komisji Tadeusz M kalą ę  powita   wszystkich  obecnych, stwierdzi  quorumł ł  
i  przedstawi   porz dek posiedzenia, ł ą zawarty w za czniku  nr  4 do protoko ułą ł ,  do  którego 
nie wniesiono uwag i przyj to jednog o nie, 4 g osami za. ę ł ś ł

Porz dek posiedzenia:ą

1. Opiniowanie   koncepcji  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  w. Wojciech rejon rzeki i kana u RaduniŚ ł

2. Przedstawienie  planu  zamierze  inwestycyjnych na lata 2006 – 2015ń

3. Lista zada   do przygotowania ń

4. Wieloletni Plan Inwestycyjny   2006  - 2010 

5. Wolne wnioski, , sprawy wniesione, korespondencja.

PUNKT  1
Opiniowanie  koncepcji miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego 

w. Wojciech rejon rzeki i kana u RaduniŚ ł

Pani Ewa Jetter  - projektant  planu, omawiaj c  przedstawiaj c  koncepcj   przedmiotowegoą ą ę  
planu omówi a:ł

• lokalizacj  obszaru planu i jego s siedztwo,ę ą
• zainwestowanie, 
• struktur   w asno ci:  50  % tereny   Skarby Pa stwa,   25 % tereny gminne i 25  % toę ł ś ń  

tereny   prywatne. 
 
Ponadto  powiedzia a  mi dzy innymi:ł ę
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Obszar planu obejmuje  teren o powierzchni ok. 55  ha, o  pasmowych, charakterystycznym 
uk adzie,  obejmuj cym  ca y   teren  kolejowy.  Plan  sporz dzany  jest   zgodny z  zapisamił ą ł ą  
„Studium…”.
Funkcje  przypisane tym terenom jakby  podtrzymuj   charakter  istniej cego zainwestowania,ą ą  
ale  jednocze nie  umo liwiaj   rozwój  tamtejszym  mieszka com,  tzn.  teren  w  cz ciś ż ą ń ęś  
przeznaczony  jest  pod stref   rolniczo – us ugow   z mo liwo ci   powstania   us ug  przyę ł ą ż ś ą ł  
Trakcie w. Wojciecha. Poni ej , w terenie tzw. ezki zabudowa mieszkaniowo- us ugowa,Ś ż ł ł  
budynki  o  warto ciach  kulturowych  przeznaczone   s  do  zachowania.  Plan  wyznaczaś ą  
poszczególne  linie  zabudowy,  które   umo liwi   uzupe nienie  pierzei  wzd u    dwóchż ą ł ł ż  
Traktów  w. Wojciecha. Ś
Oprócz  tego  do planu wprowadzone  zosta y  dwa  czniki. Jeden: ci g  pieszo – jezdny,ł łą ą  
drugi -  ulica z  mo liwo ci    parkingu  dla autobusów i  samochodów  osobowych.ż ś ą
Poza  tym plan wyznacza  tereny  kolejowe  zamkni te i dla  tych terenów plan nic nie ustala,ę  
tylko  w  niewielkim  fragmencie   zarezerwowali my  niewielki  teren    umo liwiaj cyś ż ą  
rozbudow  linii kolejowej. ę
Z  uwagi na problemy  z odwodnieniem terenu, to  przy torach  kolejowych, a na zapleczu 
terenów  prywatnych zaprojektowany  zosta   rów  z  drog   eksploatacyjn  na pewnymł ą ą  
fragmencie  o  szeroko ci 10 metrów.ś

Komisja  po  krótkich  dodatkowych wyja nieniach, nie zg aszaj c  uwag  do zaprezentowanejś ł ą  
koncepcji planu przyst pi a  do g osowania.ą ł ł

Opinia:
Komisja,  jednog o nieł ś   -   5  g osami  zał  -   pozytywnie  zaopiniowa a zaprezentowanł ą 
koncepcje planu  dla  omawianego  wy ej  rejonu. ż
Opinia Nr 96-21/167/05  stanowi za cznik nr  5  do niniejszego  protoko u.łą ł

PUNKT  2, 3 i 4
• Przedstawienie  planu  zamierze  inwestycyjnych na lata 2006 – 2015ń
• Lista zada   do przygotowania ń
• Wieloletni Plan Inwestycyjny   2006  - 2010 

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów  Rozwojowychń ł
Na  samym pocz tku  chcia bym przedstawi   krótko par   istotnych rzeczy zwi zanych zą ł ć ę ą  
Wieloletnim Planem Inwestycyjnym – rzeczy i zmiany  wynikaj ce  z jego ci g ej  ewolucji. ą ą ł
W roku bie cym plan inwestycyjny  zosta   po czony ci le ze Strategi  Rozwoju Miasta.żą ł łą ś ś ą  
W  Strategii  zawarte  s  programy   operacyjne  i  koordynatorzy  programów  operacyjnychą  
przygotowywali   te  programy  pod  k tem ich  realizacji, niezb dnych zada , które  s uą ę ń ł żą 
temu, aby zrealizowa   cele  Strategii. W ród  tych  zada   jest  gro zada   inwestycyjnych.ć ś ń ń  
Te zadania  inwestycyjne, które  wynikaj  ze wszystkich   programów operacyjnych  strategii,ą  
nazwali my  programem zamierze   rozwojowych miasta.ś ń
Program zamierze  inwestycyjnych  Miasta Gda ska  2006 – 2015ń ń   stanowi za cznik nr  6łą  
do niniejszego  protoko u. ł
Plan  ten  zawiera  listy   rankingowe  przedsi wzi ,  które   okre li y   koordynatorzyę ęć ś ł  
programów  operacyjnych  jako niezb dne  do zrealizowania  zada   strategii miasta. Dodam,ę ń  

e wszyscy operatorzy  otrzymali baz   projektów dotychczas z o onych  do WPI. Dostaliż ę ł ż  
baz   projektów, wst pnie podzielon   i oni ja  sortowali, uk adali  i  nam przedstawiali  i  wę ę ą ł  
gotowe  listy, które  tutaj Pa stwu  prezentujemy. Naszym zamierzeniem  by o   stworzenień ł  
wreszcie  jednej listy zada  inwestycyjnych i  „z apanie”  tego  co w ocenie koordynatorówń ł  
jest  niezb dne  do  funkcjonowania  tego miasta  i jego potrzeb. ę
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Z tych   z o onych  list -  potrzeb na wniosek  koordynatorów  w za czniku  Nr  4  doł ż łą  
projektu  uchwa y  w sprawie  uchwalenia Planu Inwestycyjnego Miasta Gda ska  na latał ń  
2006-2010 (druk  nr  1637),  który   stanowi  za cznik   Nr   7  do   niniejszego   protoko u,łą ł  
wymienili my  te wszystkie  zadania, które  wymagaj    przygotowaniu   dokumentacyjnego,ś ą  
terenowego, prawnego  itd., czyli  tych zada , które  nale y zaprogramowa  z podzia em nań ż ć ł  
poszczególne programy i   podprogramy  inwestycyjne.  
Dlaczego  powsta a  taka skrócona  lista, skoro pe na  lista zamierze   inwestycyjnych to   ok.ł ł ń  
1000 zada  ? Chodzi o to, e  ta  lista, która  si  tutaj pojawia,  jest  to lista  zada , któreń ż ę ń  
trzeba  przygotowa , aby mo na  by o  wybiera   te zadania, które  b d  umieszczane   wć ż ł ć ę ą  
WPI  wg  konieczno ci.    Ta   lista    równie   zosta a   zbudowana  przy  konsultacji   zś ż ł  
koordynatorami  programów operacyjnych  i  jest  za cznikiem  do  uchwa y i  w  chwiliłą ł  
podj cia  tej uchwa y  te zadania musz   zosta   przygotowane   do realizacji. ę ł ą ć
Lista  ta  powsta a  dlatego, poniewa   w wielu  przypadkach, w  funkcjonowaniu naszegoł ż  
Urz du  zachodzi y sytuacje, gdzie  przygotowywano  dokumentacje, które  nie  by y  w ogóleę ł ł  
wykorzystywane   albo si  przeterminowywa y.  W   zwi zku z  powy szym,  aby uniknę ł ą ż ąć 
marnotrawienia  pieni dzy   na   dokumentacje,  które   si  przeterminowane  i  sę ę ą 
niewykorzystane, zostanie ci le okre lona  lista  dokumentacji i do tej dokumentacji zostanieś ś ś  
opracowany  harmonogram  ich  wprowadzania  i tzw. dzie , na który musz   by   gotowe. ń ą ć
Z  tym,  e   tam,  gdzie   b dzie   to  mo liwe   wi kszo   tych   dokumentacji   b dzież ę ż ę ść ę  
realizowana  w  ten  sposób,  eby  nie  wykonywa   dokumentacji   budowlanej,  która   jestż ć  
wykonana na podk adach  i  przeterminuje si , ale  wykona   ja  na poziomie  koncepcjił ę ć  
technicznej  czy  innych  opracowa ,  które  umo liwiaj   wykonanie  ju   bez   problemuń ż ą ż  
dokumentacji  budowlanej.  
Reasumuj c - plan zamierze   inwestycyjnych jest  to wyka   jak gdyby wszystkich  zadaą ń ż ń 
inwestycyjnych, jakie  nam zosta y  zg oszone, u o onych wg  rankingu  wa no ci   przezł ł ł ż ż ś  
koordynatorów  programów operacyjnych. 
W pa stwa   gestii, mocy  jest  mo liwo   zmiany   kolejno ci  tych  zada , dopisywania iń ż ść ś ń  
skre lania  zada   do i z tej list.  To samo  dotyczy listy  wniosków  rekomendowanych oś ń  
przygotowanie – za . Nr 4. ł
Przy tym systemie  dzia ania mamy pewno , e:ł ść ż
• nie zostan  zmarnowane  rodki wydane  na dokumentacj  ,  ą ś ę
• zadanie  umieszczone   w  WPI  jest   przygotowane   pod  wzgl dem   finansowym,ę  

koncepcyjnym  i  technicznym   i  wymaga   tylko   wykonania   projektu  budowlanego, 
ewentualnie   dokumentacji   wykonawczej  i  uzyskania   pozwolenia  na  budow  ię  
rozpocz cia  budowy.ę

To samo dotyczy zakupów  terenów. 
Plan wieloletni w  przedstawianym tutaj  uk adzie    zawiera  zadania kontynuowane, czylił  
zadania, które  zosta y  rozpocz te, na które  w tym roku podpisano umowy. adne zadanieł ę Ż  
kontynuowane  nie zosta o z WPI  usuni te, pomimo du ego  naporu finansowego na latał ę ż  
2006-2007. 
S   umieszczone  zadania    zaprogramowane,  czyli   przygotowane,  których  realizacjaą  
rozpoczyna si  w latach pó niejszych a przygotowane s  ju  dokumentacyjnie  i  by y wę ź ą ż ł  
WPI. Zada  zaprogramowanych nowych nie ma. Dosz y zadanie  nie zaprogramowane, ale  nań ł  
ten temat za chwil .  ę
Zwi kszyli my ilo ci tzw.  puli  rodków na zadania planowane. Pula   to np. na o wietlenieę ś ś ś ś  
ulic,   sygnalizacj  wietln ,  budow   dróg, itd.  W tych  pulach rezerwujemy rodki naę ś ą ę ś  
realizacje zada , które s   w przygotowaniu  maj   wej   do WPI w  latach nast pnych lubń ą ą ść ę  
s    to  pule  rodków  dla  zada   jednorocznych, które  mo na  zaplanowa    i wykona   wą ś ń ż ć ć  
ci gu jednego   roku.  ą
Kolejny,  wa ny  temat  -   to  ż wykupy   terenów  pod zadania  inwestycyjne.   Dokonali myś  
bardzo  precyzyjnej  analizy  potrzeb terenowych  pod  inwestycje  w mie cie   z dok adno ciś ł ś ą 
do jednej dzia ki.  Mamy w tej chwili orientacj  co do lokalizacji  i  powierzchni  metrówł ę  
terenów  niezb dnych pod wykupy. Z uwagi na  ogromne   niedobory rodków  na  wykupyę ś  
pozycj  tak   umie cili my  w  wieloletnim planie inwestycyjnym. Inne  wydatki maj tkoweę ą ś ś ą  
to  wydatki zwi zane  z dofinansowaniem TBS-u,, spó ek,  udzia   Miasta  w Fundacjach orazą ł ł  
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za cznik  nr   4  -  wykaz  zada   do programowania, czyli   lista   wniosków   zadałą ń ń 
rekomendowanych  do przygotowania. 
Tegoroczna  edycja nowego  WPI  2006 -2020 to: 
Nak ady w latach planu                                - 1.930 mln z , w tym:ł ł
• rodki w asne                                         -   760 mlz z ,Ś ł ł
• Dotacje  i subwencje                              -   790 mln zł
• Finansowanie pozabud etowe                -    380 mln zż ł

W najbli szych  5-ciu latach  miasto  b dzie  realizowa o nak ady  inwestycyjne:ż ę ł ł
• 2006  -   386  mln zł
• 2007  -   319  mln zł
• 2008  -   350  mln zł
• 2009  -   461  mln zł
• 2010  -   413   mln z .ł
 rednio  s   to bud ety  pó torej razy  wy sze ni   dotychczas  realizowane. Wynika  to  zŚ ą ż ł ż ż  
mo liwo ci   finansowych  i  pozyskania  rodków.  W  tym  WPI  nastawili my  si  naż ś ś ś ę  
maksymalizacj   pozyskiwania   rodków  europejskich,  ale  oczywi cie  jest   to  pewneę ś ś  
za o enie i musimy   mie   tego wiadomo . Na  dzie   dzisiejszy nie  do ko ca  znane  sł ż ć ś ść ń ń ą 
nam do ko ca  wytyczny,  którymi  b dzie kierowa  ZPOR, czyli   zintegrowany programń ę ł  
operacyjny, sektorowy  program  operacyjny i inne. Mo e  si  zdarzy , e niektóre  zadania, zż ę ć ż  
ró nych przyczyn od nas  niezale nych nie b d  si    kwalifikowa y. Natomiast  rodkiż ż ę ą ę ł ś  
finansowe, jakie w tej chwili b d  skierowane  na  Województwo Pomorskie, co ju   wiemy,ę ą ż  
s   tak ogromne,  to grzechem by oby nie si ganie  do maksymalnego ich  pozyskania. ą ł ę
Od 2007  roku  wchodzi nowy okres  programowania, co w praktyce  oznacza, e   rodki też ś  
b d  przyznawane  w   2008r.,  dlatego   w   2009 roku  gwa towny  wzrost   rodków  naę ą ł ś  
inwestycje.  Liczymy, e  od  roku 2010  utrzymamy  pu ap  wydatków  miasta na poziomież ł  
ok.  400 mln z   rocznie przez  d u szy czas, o ile   te rodki b d   do wykorzystania.ł ł ż ś ę ą
Zwi kszenie  bud etu   inwestycyjnego  prawie  o 1,5 razy   to  ogromny wysi ek, a  realizacjaę ż ł  
tych bud etów  b dzie spoczywa a  na jednostkach  wykonawczych.  Przypuszczam, e wż ę ł ż  
przypadku  DRMG jest  to  zwi kszenie  o 300-400%  przerobu  rocznego.  ę

Struktura  róde   finansowania:ź ł
rodki  Miasta w  ca o ci  wynosz   ok. 40%.  Poza  tym  jest  finansowanie  unijne ok. 31%,Ś ł ś ą  

dotacje  z bud etu  Pa stwa   ok. 5 %,  gminny  fundusz, wp aty  inwestorów  zewn trznychż ń ł ę  
( Lokalne  Inicjatywy Inwestycyjne). Inwestycje  obce  do  14 %,  spó ki miejskie  ok.  1 %.ł  
Inne  -  to  na razie   raczkuj ce, ale  rozwijaj ce  si  uk ady  typu partnerstwa  publicznego ią ą ę ł  
publiczno-prywatnego.   rodki w asne  to rodki  z bud etu  oraz kredyty zaci gane  naŚ ł ś ż ą  
realizacj   inwestycji. ę

Nak ady  wg programów:ł
1. Gda sk, Szerokiej Drogi     -  43 % wszystkich nak adów  inwestycyjnych. S  to  drogiń ł ą  

zarówno klasy   krajowej  jak i drogi  klasy powiatowej  i gminnej.
2. Sportowy  Gda sk  -   33 %.  S   to  przede  wszystkim  wydatki  na  hal  sportowo –ń ą ę  

widowiskow  oraz  na zaplanowany stadion pi karski. Stadion pi karski jest zaplanowanyą ł ł  
jako przedsi wzi cie   publiczno –  prywatne  z  wk adem  gminy ok. 50 mln z ,  przyę ę ł ł  
ca kowitym  koszcie   budowy  350  mln  z ..    Je eli  nie  zrobimy   tego  w  uk adzieł ł ż ł  
partnerstwa publiczno-prywatnego,  to gminy  nie sta   na   budow   takiego obiektu. Wć ę  
nowym  okresie   finansowania  mo liwy   b dzie  taki uk ad, e  gmina  asygnuje  swojeż ę ł ż  

rodki w  przedsi wzi ciu,  inwestor prywatny  swoje, a Unia  swoimi rodkami  dope niaś ę ę ś ł  
do pe nej puli  swoje rodki. ł ś

3. Bezpieczny Gda sk  -  7 % ń
4. Zielony  Miasto  - 2 %
5. Lepiej  Mieszka  w  Gda sku  - 4 % .ć ń
Na dzie   dzisiejszy  tylko  Gda ski  projekt  Komunikacyjny Miejskiej nie ma podpisanejń ń  
umowy o finansowanie, ale zosta   zaopiniowany przez  Komitet Steruj cy. ł ą
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Stan przygotowania projektów :
• „Centrum  Hevelanium”    przygotowane  s  przetargi  na   in yniera   budowy  ią ż  

wykonawstwo..
• Trasa  W – Z  - dzisiaj otwarte  zosta y  oferty.ł
• Poprawa  dost pno ci  do  portu  –  przetargi  prowadzi  ZMPG  i  jest  ju  w  trakcieę ś ż  

przetargów.  Realizujemy  tam   trzy  inwestycje   drogowe:  wiadukt,  skrzy owanież  
Westerplatte i skrzy owanie  Bitwy Oliwskiej. ż

• Przebudowa  ulicy Marynarki Polskiej  w Gda sku – przetarg   jest  w rozstrzyganiu (sń ą 
protesty  i odwo ania) ł

• Przebudowa  ulicy  Podwale  Grodzkie  –  wczoraj  podpisana   zosta a  umowa  przezł  
Prezydenta P. Adamowicza z Ministerstwem.

• Gda ski projekt  Komunikacji Miejskiej  – Komitet  Steruj cy zatwierdzi , ale  czekamyń ą ł  
jaka   b dzie  aura  polityczna dla tego projektu, gdy   jest on g ównym rywalem  metraę ż ł  
warszawskiego. 

Pan Krzysztof  Rudzi skiń   przyst pi   do omawiania poszczególnych zada  –  ą ł ń za cznik nrłą  
7  do protoko u. ł
Komisja ustali a, e  tylko do  zada   budz cych   jej uwagi  b dzie   prosi a  o dodatkoweł ż ń ą ę ł  
wyja nienia.ś
• Szko a podstawowa  Gda sk – Uje ciskoł ń ś    ( zadanie Nr 2) -  po przed o eniu kosztorysuł ż  

zwi kszono rodki o ponad  10 mln z . czny koszt  ok. 33 mln z . ę ś ł Łą ł
Przewodnicz cy Komisji Tadeusz M kalą ę
Komisja  wyst pi a  do  Prezydenta  Miasta  z  wnioskiem  o  przeprowadzenie  studiumą ł  
komunikacyjnego, cz cego  ten obiekt   ci gami pieszymi i pieszo - rowerowymi .łą ą ą

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Zwrócili my  si  do Biura Rozwoju Gda ska o wykonanie  takiego studium. ś ę ń

• Budowa sali gimnastycznej przy ZKPiG Nr 26 ul. VII  Dwór    Gda sk Szko a Floretuń ł  
(zadanie Nr  13)  -    W  pi mie   Ministerstwa  jest  powiedziane,  e  w  tej   chwili  nieś ż  
przyznaj  nam  dofinansowania, ale rozpatrz  nasz  wniosek i  wszystko wskazuje na to,ą ą  

e  w  2007r. b d   mogli nam przekaza  rodki  –  powiedzia   Pan  Rudzi ski.  Wż ę ą ć ś ł ń  
przysz ym  roku  chcemy zaryzykowa  wykonanie dokumentacji  budowlanej, pozwoleniał ć  
na budow , zak adaj c, e  w 2007 roku otrzymamy  to  dofinansowanie.ę ł ą ż

• Przygotowanie terenu i budowa Stadionu Pi karskiego „Balic Arena”ł   ( zadanie 15)-  je eliż  
Gda sk b dzie w ród  miast, które  b d   organizatorami  mistrzostw  Europy   to  tenń ę ś ę ą  
stadion b dzie   niezb dny.  ę ę Przewodnicz cy   Komisjią  zakwestionowa   nazw  Balicł ę  
Arena, uwa a, e  powinna by   ona  zmieniona na polsk .  Równie , wyrazi   swojeż ż ć ą ż ł  
w tpliwo ci  co, do wydolno ci  uk adu  drogowego  w tym przypadku. Na  pewno  trzebaą ś ś ł  
b dzie  go zmieni , a tym samym w przysz o ci  wpisa   do WPI.ę ć ł ś ć

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Wstrzymali my  sprawy zwi zane z   budowa  Drogi Zielonej od ul. Grunwaldzkiej  do haliś ą  
sportowo –  widowiskowej . Robimy tylko  drug    wst k  ulicy Gospody. Je eli wyst pią ąż ę ż ą  
konieczno   modernizacji   Drogi  Zielonej   to  zaczniemy  od    ul.  Marynarki  Polskiej.ść  
O ywienie Letnicy   zale y   od  tego,  czy   zostanie wykonana wst ka  Drogi Zielonejż ż ąż  
równoleg a  do ulicy Uczniowskiej. ł

Przewodnicz cy Komisji Tadeusz  M kal ą ę
Co z  doko czeniem  inwestycji  na Potoku Kowalskim dot. przechwycenia wód  opadowych iń  
jest na to dokumentacja.

Pan Krzysztof Rudzi skiń   - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychł
dzisiaj nie jest w stanie na  to odpowiedzie , wyja ni  to  i udzieli  odpowiedzi. ć ś
Je eli chodzi natomiast  o zadnie  30  pt. „ż Gda ski Program Przeciwpowodziowyń ” to w chodzi 
on  od 2008  r. z bardzo du ymi kwotami, poniewa   liczymy  na zasilanie tego zadania zeż ż  

rodków  z  Funduszu  Spójno ci.   W tej  chwili  najwi ksz  przeszkod  w przygotowaniuś ś ę ą ą  

5



programu  ca o ciowego  zabezpieczenia  przeciwpowodziowego jest brak ustabilizowanejł ś  
w asno ci  kana u Raduni. Wynika   to z  tego, e   wszystkie  wyloty cieków  wodnych zł ś ł ż  
górnego tarasu miasta wp ywaj   do Kana u Raduni i zgodnie z  obowi zuj cymi przepisamił ą ł ą ą  
musimy mie   zgod   w a ciciela na w czenie naszych spustów  z górnych tarasów. Zgodć ę ł ś łą ę 
w a ciciel  mo e  by da , gdyby by o wiadomo kto jest  tym w a cicielem. My  mo emył ś ż ł ł ł ś ż  
projektowa   i  rozwi zywa   wszystko  do momentu, kiedy  ostatnia nitka nie ma  wlotuć ą ć  
bezpo rednio  do Kana u. ś ł
Potrzebny jest   projekt  remontu ca ego  Kana u  Raduni  i  jego  modernizacji po to, abył ł  
móg   rzeczywi cie stanowi   zabezpieczenie przeciwpowodziowe. Poza  tym program dlał ś ć  
ca ego   Miasta  Gda ska. W tej  chwili  prowadzone s  rozmowy  z Sopotem i Gdyni ,ł ń ą ą  
poniewa   planujemy  stworzenie  du ego   projektu   aglomeracyjnego,  oczywi cie   zż ż ś  
podzia em na poszczególne  miasta,  a wynika  to z  problemu zlewni,  bo nie zawsze graniceł  
pokrywaj  si  ze zlewniami. ą ę
Tak e    chcemy przygotowa   studium wykonalno ci koncepcji   dla  du ego projektu iż ć ś ż  
zg osi   ten  projekt  do  Funduszu Spójno ci  Komisji Europejskiej. ł ć ś

Przewodnicz cy Komisji Tadeusz  M kal ą ę
Skupiamy  si    na  górnym tarasie,  ale zapominamy, e  mamy tereny  u aw z  corazę ż Ż ł  
bardziej degraduj cym si   systemem melioracyjnym.  Czy to b dzie   równie   obejmowa oą ę ę ż ł  
system melioracyjny, czyli przeciwpowodziowy zwi zany z  niebezpiecze stwem  powodzią ń  
od strony Wis y ?ł

Pan Krzysztof Rudzi skiń   - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychł
Na dzie    dzisiejszy  systemów  odwodnienia,  zabezpiecze   przeciwpowodziowych nień ń  
wolno aplikowa  Nie dlatego, ze  komisja  europejska nie chce za to p aci ,  tylko dlatego, eć ł ć ż  
NFO   stwierdzi , e jego   to po prostu nie  interesuje. Poniewa  NFO  jest   instytucjaŚ ł ż ż Ś  
po rednicz c  dla  projektów  zwi zanych ze rodowiskiem, to  jak nie  wyda  on opinii   wś ą ą ą ś  
tej sprawie, to wracamy  do syndromu Kana u Raduni.  Uwa amy, e  musi si  to jednakł ż ż ę  
zmieni , bo  to  nie mo e  tak  by . Mówi   o tym dlatego, bo  NFO   argumentuje  swojeć ż ć ę Ś  
stanowisko tym, e  jest  Program u awy i ten program  b dzie prowadzony a nie naszeż Ż ł ę  
programy ochrony  przeciwpowodziowej. My nie  wiemy, co to jest  Program u awy, bo niktŻ ł  
nam tej tajemnicy nie  chce  zdradzi . ć
Nie jestem pewien, ze w  roku 2008  b dziemy   mogli aplikowa   o te rodki, ale ja licz , eę ć ś ę ż  
b dziemy mogli, ale  czy one  b d  obejmowa y tak e  zabezpieczenia  melioracyjne   tegoę ę ą ł ż  
typu, to tego nie  jestem w stanie stwierdzi .  ć

Przewodnicz cy Komisji Tadeusz  M kal ą ę
Oddajemy  zbiornik  retencyjny  nr  2 – czy  wokó  niego  b d   ustawione jakie   awki ?  ł ę ą ś ł

Pan  Janusz agowski  - DRMGŁ
S  przewidziane, ale w jakiej ilo ci  to  w tej chwili nie odpowiem.  Wyja ni  tylko, eą ś ś ę ż  
wyposa enie jak  awki montowane  jest tu  przed  oddaniem  zbiornika, bo  dochodzi  do ichż ł ż  
kradzie y. Aby  takim zdarzeniom zapobiec  to generalnie  staramy si  projektowa   ci kiż ę ć ęż  
typ  ma ej architektury, ale nie zmienia  to faktu, aby na  problem  eksploatacji  wyczulił ć 
wszystkie s u by miejskie.  ł ż

• Infrastruktura  techniczna  dla  K pieliska  Morskiego  w  Gda sku  Stogachą ń     –  I  etap   
(  zadanie nr 50)  

Pan Janusz  agowski  - przedstawiciel DRMG Ł
Obecnie budujemy   budynek techniczny i  sanitariaty –  jest t o w  fazie  fundamentowania. 
Przewidywany  termin  umowny  do  oddania  to czerwiec  2006r. By   wniosek  Komisji wł  
sprawie modernizacji  ulicy  dojazdowej  do pla y, ale jest to kwestia  poszerzenia zadania wż  
WPI  o  drog . Zrobienie  dywanika  na tej ulicy, w tej  chwili by oby  to niew a ciwymę ł ł ś  
podej ciem, poniewa   ruszaj c  tam cokolwiek wchodzi si  od razu  w  du e  koszty. Naś ż ą ę ż  
sam  nawierzchni  wyliczono  kwot   700 tys. z . Zrealizowany  b dzie  tylko nowy  chodnik.ą ę ę ł ę  
Niew tpliwie  warto  by oby ponie    te wydatki, szczególnie  gdy   planowana  jest tamą ł ść  
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przebudowa  cz ci pawilonowej, parkingowej  przez  co ta   dzielnica  miasta mo e  du oęś ż ż  
zyska . ć

Przewodnicz cy Komisji  Tadeusz M kalą ę
Nie  rozumiem tego, bo marnujemy  efekt. Wyk adamy na t   inwestycj    prawie  6 mln z , ał ę ę ł  
nie mamy  rodków  na  po o enie  nawierzchni na  2 km  drogi. ś ł ż

Pan Janusz  agowski  - przedstawiciel DRMG Ł
Niew tpliwie  dla  promocji  Gda ska   jest    wa ne,  aby   doko czy  t  inwestycj ,ą ń ż ń ć ą ę  
przynajmniej w zakresie tej ulicy. 

Pan Krzysztof Rudzi skiń   - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychł
Zasada jest prosta. Po pierwsze  ten wniosek musi by  skierowany jako  wniosek  do WPI,ć  

eby  go zrealizowa . Ja nie neguj   tutaj logiki rozwi zania, natomiast  z przykro ci  muszż ć ę ą ś ą ę 
stwierdzi ,  e  musz  sta  na stra   czysto ci pewnych dzia a  i  wprowadzanie zadać ż ę ć ż ś ł ń ń 
bokiem do bud etu tej czysto ci  dzia a  nie sprzyja.ż ś ł ń

Przewodnicz cy Komisji  Tadeusz M kalą ę
Trzeba   patrze  na  ca o ,  a  Pa stwo   macie   tendencje  straszenie  wyrywkow  i  nieć ł ść ń ą  
kojarzycie  efektu.  Tak jak  wykonana zosta a   tam cie ka  rowerowa,  a  pozostawionoł ś ż  
dziurawy  chodni. Efekt  tego by   taki, e  piesi  chodzili cie k   rowerow , i  dochodzi oł ż ś ż ą ą ł  
do kolizji  z  pieszymi.   Dlatego Komisja  nasza wnioskowa a  wyremontowanie chodnika  ił  
jezdni .  Efekt  jest  taki,   e  b dziemy mieli  nowoczesn  pla ,   do której  b dzie się ż ę ą żę ę ę 
doje d a o  dziuraw   ulic . ż ż ł ą ą

Pan Janusz  agowski  - przedstawiciel DRMG Ł
Modernizacji tej drogi nie  dokonano dlatego, bo jak oceniono  koszt   ca ej  inwestycji  nał  
kilkana cie  milionów,  to   docelowo  szukano  oszcz dno ci  w   zakresie   realizowanym.ś ę ś  
Natomiast  na pewno  jest racj   jest to, e  wydaj c prawie  6 mln z , nale a oby poszukaą ż ą ł ż ł ć 
jeszcze  tego  1 mln z  i  uzyska   efekt  docelowy.  W tym przypadku   to jest  ju  mo eł ć ż ż  
troch  spó niona  reakcja  je eli   chodzi o ten  rok,  ale   w nast pnych  jeste my   jakę ź ż ę ś  
najbardziej za tym.  

Pan Krzysztof Rudzi skiń   - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychł
Przypomn , e  Prezydenta Adamowicz  zobowi za  mnie  do tego, e je eli  jest wniosek oę ż ą ł ż ż  
wprowadzenie  rodków,  to  musi by  jednocze nie wniosek o wykre lenie innego zadaniaś ć ś ś  
w tej samej kwocie.
W latach 2006 i 2007  nie ma praktycznie adnego  nowego  zadania, wszystkie s  zadaniamiż ą  
kontynuowanymi.    Je eli  do o ymy  do tego rodki finansowe  na wykupy  terenów, któreż ł ż ś  
musimy  poczyni  w  tych latach,  aby w latach  nast pnych móc  realizowa   inwestycje, toć ę ć  
znajdowanie  w tych latach  dodatkowych milionów jest czyst  teori . ą ą
Przewodnicz cy Komisji  Tadeusz M kalą ę
Mnie chodzi o to, eby  ludzie zajmuj cy si   inwestycjami  patrzyli na nie kompleksowo, aż ą ę  
nie  wycinkowo. Je eli si  robi nowoczesn  pla ,  to  wida  jakie s   tam mankamenty iż ę ą żę ć ą  
dziwne, e nas   to tylko dziwi, e  stosunkowo  niedu e pieni dze, bo 700 tysi cy z   mo naż ż ż ą ę ł ż  
by o  zaplanowa .ł ć

Pan Krzysztof Rudzi skiń   - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychł
Stara zasada, która  funkcjonowa a  przy planowaniu  inwestycji by a taka,  e je eli  danał ł ż ż  
inwestycji kosztowa a 10 mln z , to  wpisywano 7 mln z , bo  to  lepiej   wygl da, a  pozosta eł ł ł ą ł  
3 mln z  b dziemy kombinowali sk d  je   wzi .   Zasad  jest  prosta  –  inwestycja   jestł ę ą ąć  
zadaniem  od pocz tku   do ko ca  i  musi  by  opisana.  Widocznie  w  tym  przypadku,  naą ń ć  
pocz tku,  kto  nie doszed   do  wniosku, e  wykonanie tej drogi jest konieczne. Ma o, z e jestą ś ł ż ł  
konieczne,  to  trzeba  ja  wliczy  i  przedstawi   do  realizacji  zadanie   realne.  Panć ć  
przewodnicz cy  ma  s uszne  zastrze enia, e nie realizuje si   kompleksowo. ą ł ż ż ę
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Pan Janusz  agowski  - przedstawiciel DRMG Ł
To, e  by a ch  i wa no   wprowadzenia tego zadania, to si  zgadzam, ale co do obci ciaż ł ęć ż ść ę ę  
zakresu,  to  oczywi cie   nie  by o to  nasz   intencj .  My   gimnastykowali my  si   jakś ł ą ą ś ę  
zaprogramowa , aby  to kosztowa o jak najmniej. Ostateczny kszta t by  wspólnie ustalony ić ł ł ł  
mamy sytuacj   tak , jak   mamy i jest tylko kwestia, czy mo na  znale  w przysz ym  rokuę ą ą ż źć ł  

rodki na jej doko czenie.  ś ń

• Przebudowa ul. S owackiego w Gda skuł ń   (od nasypu kolejowego  do ul. Grunwaldzkiej) 
oraz przebudowa  skrzy owania  ulic Grunwaldzka – S owackiego – Ko ciuszki i budoważ ł ś  
odcinka  trasy  Nowej Ko ciuszki od  ul. Grunwaldzkiej do ul. Rzeczpospolitej  w Gda skiś ń  
(zadanie  nr 58)

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Na  rogu ulicy Grunwaldzkiej i S owackiego  do wyburzenia  przeznaczone  s   dwa  budynki,ł ą  
z czym mamy pewne  problemy. Równie   potrzebujemy  60 mieszka   dla  osób z  wyburzeż ń ń 
niezb dnych  do  wybudowania drugiej nitki  ul. S owackiego. ę ł

Przewodnicz cy Komisji  Tadeusz M kalą ę
Czy te  wykwaterowania b d   w ramach  inwestycji   w  2006r. ę ą

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Tak, ale  równie  wspólnie  z  wykupem  gruntu.  ż
Jest powo any specjalny zespó  zadaniowy  ulicy S owackiego  z o ony  z przedstawicielił ł ł ł ż  
dwóch  wydzia ów: i firmy i na cotygodniowych spotkaniach  te kwestie s  za atwiane. W tejł ą ł  
chwili  jest kwestia  wysiedlenia  ludzi  z tych  budynków. 
Wogóle, w tej  chwili najwi kszym ryzykiem  i  zagro eniem  projektu inwestycyjnego sę ż ą 
sprawy  terenowo prawne  i wykupu. Nic innego w zasadzie nie staje  na przeszkodzie , aby 
budowa .   My  w  tej  chwili  powinni my  wyasygnowa  ok.  100 mln  z ,  eby  za atwić ś ć ł ż ł ć 
wszystkie  sprawy,  które  nam s  potrzebne   w  mie cie   dla  naszych  inwestycji.  W  tymą ś  
bud ecie zaplanowali my  ok. 50-60 mln z   na  wykupy i za atwienie tych  spraw, a  toż ś ł ł  
za atwia  dopiero po ow  naszych k opotów. ł ł ę ł

Radny Maciej  Lisicki – wiceprzewodnicz cy komisjią
Czy  jest  sens   budowa  Now  Ko ciuszki   na  odcinku  od   ul.  Grunwaldzkiej   do ul.ć ą ś  
Rzeczypospolitej.

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Powiem tak – ja nie b d   dyskutowa  na temat  budowy  tego odcinka  drogi, gdy  nie mamę ę ł ż  
przed  sob  wyników prognozy  ruchu. Natomiast  wiem, co do S owackiego, e  dopóki nieą ł ż  
uruchomimy  tego   dolnego  odcinka,  tj.  po czenia   ul.  Grunwaldzka  -    Potokowa,  tołą  
pieni dze wydane   w górny  odcinek s  w zasadzie  wydane  amuzo.  Mówi  w  tym sensie,ą ą ę  

e  przepustowo   tej ulicy  wcale nie wzros a  tak znacznie, bo ca y czas mamy  ten w skiż ść ł ł ą  
dolny odcinek

Radny Maciej  Lisicki – wiceprzewodnicz cy komisjią
Ja zawsze   by em  zwolennikiem budowy  Nowej Abrahama na tym odcinku kosztem tejł  
przebudowy. Nie wiem czy  by oby  to ta sze, ale na pewno atwiejsze i da oby  to  dok adnieł ń ł ł ł  
taki sam efekt.  Ca y  ten strumie  samochodów, który  musi jecha   na dó  w kierunku Oliwył ń ć ł  
pojecha by  Now  Abrahama. ł ą

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Szkoda, ze nie ma tutaj  Dyrektora  Biura Rozwoju Gda ska. Na pewne  tematy  wypowiadajń ą 
si  nasi  fachowcy i skoro oni twierdz , e tak jest, to  tak ma by , chocia  ja   osobi cie mamę ą ż ć ż ś  
te   du e zastrze enia  do specjalistów od prognozowania  ruchu, bo  dziwne  by y niektóreż ż ż ł  
ich wypowiedzi.  
Czy w zwi zku z t   dyskusj  mamy   zmieni   nazw   zadania ?ą ą ą ć ę
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Przewodnicz cy Komisji  Tadeusz M kalą ę
Zakres,  a nie nazw . ę

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Czyli: przebudowa  ulicy  S owackiego  (od  nasypu kolejowego   do ul. Grunwaldzkiej)  orazł  
przebudowa  skrzy owania ulic  Grunwaldzka – S owackiego – Ko ciuszki . ż ł ś

Przewodnicz cy Komisji  Tadeusz M kalą ę
Tak, a  ró nic   rodków przerzuci  na ulice ostowick . ż ę ś ć Ł ą

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Uwa am, e przebudowa ulicy  Ko ciuszki  jest oddzielnym zadaniem, które powinno byż ż ś ć 
osobno analizowane. 

Pan Janusz  agowski  - przedstawiciel DRMG Ł
Wg mojej wiedzy,  to ten odcinek Nowej Ko ciuszki warunkuje  budow   dolnego odcinkaś ę  
ulicy S owackiego, bo inaczej  ta  przebudowa  nic  nie da.  ł

Radny  Janusz  Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Proponuj , aby dyskusj   w tym temacie  doko czy    z udzia em  fachowców  drogowych zę ę ń ć ł  
Biura   Rozwoju  Gda ska.   Trzeba   przeanalizowa  zasadno   ca ej  tej   inwestycji  iń ć ść ł  
ewentualnie  rodki przeznaczy  na ul. kow .ś ć Łą ą

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Proponuj  po wi cenie  jeszcze  jednego  posiedzenia  Komisji.  My  spowodujemy,  abyę ś ę  
specjali ci   z  Biura  Rozwoju  Gda ska,  Zak adu Dróg i  Zieleni,  mo e  i   z   Politechnikiś ń ł ż  
Gda skiej, wypowiedzieli si   na ten temat.  ń ę

• Przebudowa  ulicy ostowickiej w  Gda sku   Ł ń  (pozycja  nr 66)  

Przewodnicz cy Komisji  Tadeusz M kalą ę
Czy nie da  si  przyspieszy   tej inwestycji ?ę ć

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Nie  da si , bo nie mamy rodków. ę ś

Pan Janusz  agowski  - przedstawiciel DRMG Ł
Je li  chodzi o jej  dolny odcinek, to praktycznie  jeste my  gotowi, aby w przysz ym rokuś ś ł  
rozpoczyna , ale jest kwestia rodków  na wykupy gruntów. ć ś

Przewodnicz cy Komisji  Tadeusz M kalą ę
Sytuacja  jest taka, e opinia wszystkich, za  wyj tkiem chyba  tylko fachowców, jest taka, eż ą ż  
ulica ostowicka   dziwnym trafem  ci gle wypad a z bud etu. Nie wiem co  koordynatorŁ ą ż  
programu „Gda sk –  Szerokiej Drogi „ ulic  S owackiego zapisuje  sobie j  jako pierwszyń ę ł ą  
priorytet, a o  ostowick  nie zainteresuje si  nawet, a tam s  najwi ksze  korki.   Zjazd  ulicŁ ą ę ą ę ą 

ostowick  trwa  10-15 minut o ka dej porze dnia.  Budujemy   S owackiego,  zbudowali myŁ ą ż ł ś  
Potokow , zbudowali my  Now  Piecewsk    i  do zako czenia  ca ego  tego ci gu  brakujeą ś ą ą ń ł ą  
nam ulicy ostowickiej, a nast pnie ul. ódzkiej.  Czyli, du e równoleg e  po czenie, któreŁ ę Ł ż ł łą  
odci a oby nam   g ówn  o   komunikacyjn , jak   jest  ci g  ulic Grunwaldzkiej – Wa yąż ł ł ą ś ą ą ą ł  
Jagiello skie.  Nie potrafi   zrozumie , dlaczego ulica  ostowicka  jest tak niechciana. Od  6-ń ę ć Ł
ciu lat, Komisja  corocznie zg asza  wniosek o budow   tej e  ulicy. ł ę ż

Radny Marek  Bumblis  - cz onek Komisjił
Sk adam  wniosek o przyspieszenie realizacji  ulicy  ostowickiej.ł Ł

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
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Inwestycja  ta mo e  najwcze niej wej   do realizacji w roku 2007, gdy  jest tam jeszczeż ś ść ż  
problem z wykupem  gruntu.

Przewodnicz cy Komisji  Tadeusz M kalą ę
O tym, e  trzeba wykupywa   grunty mówili my  ju  w 2004r. ż ć ś ż

Pan Janusz agowski – Przedstawiciel DRMGŁ
Rok temu  koszt realizacji ulicy  oceniono na ok. 40 mln z . Postulowali my, aby  za atwił ś ł ć 
chocia   odcinki  dolny i górny. Po spotkaniu  z komitetem steruj cym mai em  nadziej , e toż ą ł ę ż  
wejdzie  do WPI. 

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Uwa am, e zb dna  jest dalsza dyskusja, no je eli  jest wniosek, to prosz  go  sformu owa ,ż ż ę ż ę ł ć  
przeg osowa , bo ja nie mam mo liwo ci   dokonywania  poprawek w  tym programie. ł ć ż ś

Przewodnicz cy Komisji  Tadeusz M kalą ę
My l , e  mo emy  wyst pi   o przy pieszenie  realizacji  ulicy ostowickiej  ze rodków ,ś ę ż ż ą ć ś Ł ś  
jakie zaoszcz dzimy  na przetargach  dotycz cych  dróg. ę ą

Pan Janusz agowski – Przedstawiciel DRMGŁ
Rzadko ci  jest, aby oferty  by y  du o ni sze  od kosztorysów. ś ą ł ż ż

Radna  Danuta  Putrycz  - cz onek Komisjił
Je eli  zaoszcz dzimy, to proporcjonalnie,  je eli cokolwiek  jest  zrobione  w ramach  tychż ę ż  
dróg z  unijnych rodków -  a chyba  jest -   to  niestety musieliby my zwróci   te rodki, a nieś ś ć ś  
przerzuci   na inne zadanie. ć

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Swoj  cz    mo emy  przerzuci , a unijnej po prostu nie dostaniemy. ą ęść ż ć

Radna  Danuta  Putrycz  - cz onek Komisjił
Niemniej wniosek jest s uszny, bo ta ul. ostowicka  a   si  prosi od  szeregu lat. ł Ł ż ę

Przewodnicz cy Komisji  Tadeusz M kalą ę
Proponuje, aby  ul. ostowick  w czyli  do tej  dyskusji na temat ul. Ko ciuszki. Ł ą łą ś

Radny Marek  Bumblis  - cz onek Komisjił
Tak, proponuj  aby  my od o yli podjecie  d decyzji   do czasu   uzyskania  dodatkowychę ś ł ż  
wyja nie . ś ń

• Badania zwi zane z budow  tunelu pod wzgórzami w ramach trasy Nowej Spacerowej  naą ą   
odcinku Al. Grunwaldzka – Obwodnica Trójmiejska   – ( pozycja  68)  

Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisjią
Wnioskuj   o wykre lenie tego zadania.  ę ś Jest to tak odleg e  zadanie  potencjalnej realizacji, nał  
tle  innych  wa nych  inwestycji  w  Gda sku.   Pierwsze  badania  geologiczne   wykaza yż ń ł  
nieno no   tych terenów . Aby   tunel  poprowadzi   inn  tras   to potrzebne s  kolejneś ść ć ą ą ą  
badania.  

Przewodnicz cy Komisji  Tadeusz M kal ą ę
Kto  z  Pa stwa Radnych jest za  tym wnioskiem?ń
Za  5 g osów, przy 1 g osie wstrzymuj cym si . ł ł ą ę Wniosek  uzyska   poparcie.ł

• Przebudowa skrzy owania ulic wi tokrzyskiej i ódzkiej  ż Ś ę Ł  (pozycja  74)  

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
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Rozpocz cie   inwestycji  planujemy  na  2009 r.  poniewa  w  tej   chwili  mamy   du eę ż ż  
problemy  z wykupem terenów. 

Przewodnicz cy Komisji   Tadeusz M kalą ę
Ja si  ma  ta  inwestycja  do programu Gda sk Po udnie ?ę ń ł

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Ma si  w  bardzo prosty  sposób. Przebudowanie ulic   wi tokrzyskiej i ódzkiej  jest w WPIę Ś ę Ł  
tak d ugo, jak d ugo tym tematem si  zajmuj .  By em zdania, e   pewne  rzeczy   nale ył ł ę ę ł ż ż  
wyci  i  wyczy ci   to WPI. Stwierdzono jednak, e  pewne  zadania s    od d u szegoąć ś ć ż ą ł ż  
czasu,  to nie wolno ich rusza .   W zwi zku  z  tym  dochodzi zadanie pt.  ulice  Gda skć ą ń  
Po udnie, które s  wymienione w za czniku  nr  4. ł ą łą

Przewodnicz cy Komisji   Tadeusz M kalą ę
Trzeba  mie   wiadomo   tego, e  obecna ulica ódzka   b dzie w przysz o ci  ulicć ś ść ż Ł ę ł ś ą 
serwisow , a obok niej powstanie Nowa  ódzka. Czyli  to skrzy owanie jakie chcemy zrobią Ł ż ć 
nijak b dzie si  mia o do tego.ę ę ł

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
To skrzy owanie, o ile  pami tam    dokumentacj   to b dzie  ju   pe nowymiarowe. Dlategoż ę ę ę ż ł  
ul. ódzk  i wi tokrzysk   przesun li my  na  2009r., aby  by   czas na skorelowanie tego zŁ ą Ś ę ą ę ś ł  
nowo  powsta   koncepcj   i  lansowan  przez   Biuro  Rozwoju  Gda ska  Nowejłą ą ą ń  

wi tokrzyskiej i  Gda ska   Po udnie Zachód. W mojej ocenie, jak powstanie  jeden ci g,Ś ę ń ł ą  
czyli  Nowa ódzka –  Nowa wi tokrzyska  to wtedy  akurat   minie   ten rok czy   dwa  iŁ Ś ę  
b dziemy  mogli  spokojnie  wstawi  spokojnie  porz dne   rozwi zanie drogowe. W mojeję ć ą ą  
ocenie ten temat  powinno si   wyrzuci  po prostu.  Skrzy owanie  to jest   wykazany  wę ć ż  
za czniku  4, czyli  jest  zdublowane. łą

• Ulica  Wodnika  do ul. Kielnie skiej w Gda sku Osowej ń ń  ( pozycja  76)  

Pani Izabela Ku   - Wydzia  Programów  Rozwojowychś ł
Ca a przebudowa  ulicy Wodnika  to zarówno  droga  jak i zbiornik retencyjny  2,5 mln zł ł 
by o zabezpieczone w planie jako  budowa drogi . Po zaktualizowaniu   dokumentacji  okaza oł ł  
si ,  e zadanie  to kosztuje  8,8 mln z  z odwodnieniem.  Realizacja  ulicy  to  lata 2006-2007,ę ż ł  
a kwestia  docelowego  odwodnienia   i wykonanie zbiornika  to  rok 2010 i wykazana  tam 
kwota. 

• Przebudowa ul. Powsta ców Warszawskich w Gda sku, na odc. ul.  Kartuskiej do ul.ń ń   
Kolonia Praca   ( pozycja  78)  

Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisjią
Je eli   przebudowa  tej ulicy  tak non stop si  nam przesuwa, to mo e  poku my  si  oż ę ż ś ę  
dokumentacje na odcinku  do  Cyga skiej  Górki  albo  Alberta –  przynajmniej  cie kamiń ś ż  
rowerowymi.

• Program  budowy cie ek  rowerowych  ś ż  ( pozycja 89  )  
Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Program budowy cie ek  rowerowych zak ada  kontynuacj   budowy cie ek  rowerowychś ż ł ę ś ż  
od  2008 roku. Trójstronny  komitet  Gdynia – Gda sk – Sopot,   przygotowuje wytyczne  doń  
regionalnego  programu  operacyjnego, czyli    do  funduszy   europejskich. Poniewa   wż  
nast pnym okresie   funkcjonowania  fundusze    europejskie   ca kowicie  przechodz   naę ł ą  
regiony   i nie b d    zarz dzane  centralnej, ale  na poziomie regionu. Na ostatnim spotkaniuę ą ą  
tego  komitetu   dosz o   do  wst pnego  porozumienia,  e   przygotowujemy  programż ł ę ż  
aglomeracyjny cie ek  rowerowych, obejmuj cy wszystkie trzy miasta  wspólnym, jednymś ż ą  
projektem.  Oczywi cie  docelowo, zostanie on rozdzielony  projektowo na trzy  miasta, aleś  
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aplikowanie  o rodki  b dzie  si  odbywa o  wspólnie  po  to,  eby   zrealizowa ,  jedenś ę ę ł ż ć  
wspólny program.  

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
cie ka   jest  zaprojektowana  a   na Wysp  Sobieszowsk . Jakie  mamy  tam problemyŚ ż ż ę ą  

terenowo prawne. 

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Na du ym odcinku  cieszka  ta  przebiega  przez  las. Osobi cie  by em  na rozmowach zż Ś ś ł  
Nadle nictwem i  jest  ogromny problem. Nadle nictwo, oczywi cie   udost pni oby teren podś ś ś ę ł  

cie k  rowerow , ale  z   drugiej    strony nie  chc  bra   adnej  odpowiedzialno ci   zaś ż ę ą ą ć ż ś  
mo liwo   zniszczenia  tej cie ki, np. przez   ci ki sprz t. Wi c Nadle nictwo  chce,ż ść ś ż ęż ę ę ś  
aby my my  wyst pili do Ministerstw o odlesienie    tego  i wykupienie od nich tego terenu.ś ą  
Podj li my   ju   wst pne  dzia ania   w  tym   kierunku,  przygotowane   jest  wspólneę ś ż ę ł  
porozumienie  o przyj ciu   tego  i  b dziemy  wyst powali  do Ministra Le nictwa  o zgodneę ę ę ś  
na wydzielenie i odlesienie  tego  terenu. Oczywi cie  jest  to troch  czasoch onne i na pewnoś ę ł  
poniesione  zostan  pewne  koszty zwi zane   z odlesieniemą ą
W najbli szym czasie  odb dzie  si   wspólne   spotkanie Komitetu, gdzie  zostan  ustaloneż ę ę ą  
zasady, jakie b dziemy  stosowali. Mo e  by   tak, e wspólnie og osimy  jeden przetarg  naę ż ć ż ł  
projektowanie  tych  cie ek w ramach tego  projektu  - tych cie ek, których nie ma. Myś ż ś ż  
mamy koncepcj  cie ek  dla Gda ska. Gdynia  nie ma  i najprawdopodobniej b d  musielię ś ż ń ę ą  
opracowa   swoj  koncepcje i  uzgodni  wszystkie  styki, a  dopiero   potem  przyst pimy   doć ą ć ą  
projektowania  technicznego. 
W programach  europejskich  wnioskowa em i zdaje si , e  wniosek  ten zostanie przyj ty,ł ę ż ę  

e  dokumentacja  budowlana b dzie cz ci   sk adowa   projektu  europejskiego. Dlaczegoż ę ęś ą ł  
ja  z  uporem  maniaka  d  do   tworzenia  koncepcji   a  nie  dokumentacji   budowlanej?ążę  
Nast pna  edycja  to  2007 – 2013  i rodki  na  realizacj  b d  przyznawane na podstawieę ś ę ę ą  
koncepcji technicznej  i studium wykonalno ci.  Je eli  rodki  zostan  przyznane, to w tymś ż ś ą  
momencie ju   jest  realizowany  projekt  budowlany, pozwolenie  i realizacja.  Ca y wiatż ł ś  
tak  funkcjonuje. Projekt  budowlany  robi si  w momencie  zapadni cia  decyzji o realizacjię ę  
inwestycji. 

Radny  Marek  Bumblis  - cz onek Komisjił
Przebudowa  wiaduktu  Biskupia Górka -  by  obywatelski   wniosek na  Kuropatwi skiego  doł ń  
WPI, który  przewiduje bezkolizyjn  cie k   rowerow  z tego  wiaduktu  do Urz du , taką ś ż ę ą ż ę  
aby nie przekracza   wiate .  Moim zdaniem jest  to  dobry  pomys  i  ć ś ł ł mam wniosek, aby to 
w czy   do zadania   zwi zanego  z przebudowa wiaduktu na Biskupiej Górce. łą ć ą

• Modernizacja  ul. Obro ców  Wybrze a ń ż  (pozycja 92)  
Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Zadanie  to  dotyczy  realizacji  jednej  jezdni bez  skrzy owania na odcinku  od ul. Ch opskiejż ł  
do ul.  D browszczaków.  Jest   to wycena   wst pna.   „Leclerc”  robi ca e  skrzy owanieą ę ł ż  
Ch opska  - Ko obrzeska  cznie a   do  wjazdu na teren  Leclerca  z wjazdem na terenł ł łą ż  
Leclerca. Ponadto  Leclerc dok ada jeszcze  1 mln z  na realizacj   Komisariatu Policji nał ł ę  
Przymorzu.

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Je eli  rondo skrzy owania  S owackiego  z ul. Grunwaldzka kosztuje  15  mln z , to dlaczegoż ż ł ł  

ostowicka  - Kartuska  a    20 mln z .Ł ż ł

Radny Maciej Lisicki – wiceprzewodnicz cy Komisjią
Zwyk e  rondo  na ul. Wawelskiej, po przetargu  kosztuje  4 mln z . Umówmy si , e cena zał ł ę ż  
rondo S owackiego – Grunwaldzka  15 mln z   jest  logiczna. Ale  moim zdaniem  20 mln zł ł ł 
na rondo  ostowicka – Kartuska  to troch   za  du o.   Ł ę ż

Pan  Janusz agowski  - przedstawiciel   DRMGŁ
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Je li  przy ulicy S owackiego  mówimy  o przebudowie, to  jest  pytanie, co  przewidzianoś ł  
w tym zakresie. 
Je li  chodzi o rondo ul. ostowickiej i Kartuskiej  to jest diametralna przebudowa.  Odcinekś Ł  
Nowolipia skr ca  w  stron  obwodnicy  po nowym ladzie,  powstaj   nowe  dojazdy.ę ę ś ą

Radny Janusz  Kasprowicz – cz onek Komisjił
Czy  skrzy owanie   ostowicka – Kartuska  to skrzy owanie  typu  rondo w poziomie.ż Ł ż

Pan  Janusz agowski  - przedstawiciel   DRMGŁ
Jest  to skrzy owanie  jednopoziomowe a jego  geometria  jest w  kszta cie  eliptycznym,ż ł  
wyd u onym w kierunku   Piecek -  czyli jest  to rondo o du ej pojemno ci.ł ż ż ś

Radny Janusz  Kasprowicz – cz onek Komisjił
Wracaj c  do  pozycji  92 –  modernizacja   ulicy  Obro ców  Wybrze a, to wiedz c,  coą ń ż ą  
znaczy s owo  modernizacja, to  dotyczy  to  jakby poszerzenia dzisiejszej osi ulicy Obro cówł ń  
Wybrze a  o nitk   dojazdowa  do Leclerca,  a nie o  budow  dwujezdniowej  ulicy, o coż ę ę  
toczy   si   bój w trakcie  procedowania  planu miejscowego, dla tego  rejonu. ł ę

Pan Krzysztof Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów Rozwojowychń ł
Z tego  co  pami tam,  b d c  na  ustaleniach  technicznych  w  trakcie   negocjacji,  to   wę ę ą  
wy cznej gestii Leclerca  jest  przebudowa  skrzy owania  ul. Ch opska – Obr. Wybrze a złą ż ł ż  
wjazdem  na  teren Leclerca. Leclerc ma zmodernizowa   dwie  jezdnie. ć
Za  zaplanowane   4 mln z   mo na  zmodernizowa  istniej c   jezdni  albo  zostawi   j   wł ż ć ą ą ę ć ą  
takim stanie  jakim jest  i zbudowa  obok  now .ć ą

Pan Rudzi ski   ń stwierdzi ,  e  jego zdaniem stanowczo za   ma o  jest   przeznaczonychł ż ł  
rodków na zadania:ś

• opracowania studialne i ekspertyzy, w tym dot. rewitalizacji Dolnego Miasta,
• wykupy gruntów pod przysz e inwestycyjne.ł

Radny Marek  Bumblis  - cz onek  Komisjił
Wnioskuję,   o wpisanie  do za cznika  Nr 4,   do  14-tego programu operacyjnego „Gda sk –łą ń  
Szerokiej Drogi – przebudowa  dróg” zadania pn. ulica  kowa. Łą
Powy szy  wniosek  Komisja  przyj a jednog o nie, 6 g osami za. ż ęł ł ś ł
Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisji  ą
Wnioskuj ,ę    o zwi kszenie co o 1 mln z  rodki na zadanie pn. Inwestycje w dzielnicach (poz.ę ł ś  
46)
Powy szy  wniosek  Komisja  przyj a jednog o nie, 6 g osami za. ż ęł ł ś ł

Radny Tadeusz M kal  - przewodnicz cy  Komisjię ą
Proponuj ,  aby kwestie  dróg  omówi  dog bnie    08 listopada  br . ę ć łę
Komisja  przychyli a  si  d o powy szego. ł ę ż

Pan Janusz agowski  - przedstawiciel  DRMGŁ
Chcia bym powiedzie  jeszcze par   s ów na temat ulicy ostowickiej. Je li  chodzi o  dolnył ć ę ł Ł ś  
jej odcinek, to z uwagi na przed u aj cy si  proces  uruchamiania  inwestycji dokumentacjał ż ą ę  
utraci a wa no  i  wymaga  aktualizacji. W zwi zku z  tym, jeste my w stanie  rozpoczł ż ść ą ś ąć 
inwestycje  z ko cówk   roku .Jest  jeszcze  kwestia  jednego  wykupu  gruntu  pod  rondo. ń ą
Je li chodzi  o  górny  odcinek, to ma on  kompletn   dokumentacje  i mo emy  rozpoczynaś ą ż ć 
inwestycje praktycznie  od zaraz. czne  rodki na  roboty  monta owo –  budowlane  naŁą ś ż  
dolny  odcinek  to 19 mln z , a na  górny 9 mln z . plus koszty na aktualizacj   dokumentacji nał ł ę  
dolny  odcinek. To  b dzie zdecydowanie wi ksze  rondo ni  obecny  w ze  Grunwaldzka  -ę ę ż ę ł  
S owackiego. ł

Powy sze  ustalenia  zosta y   zawarte   we  ż ł Wniosku  Nr 96-21/10/2005r  ., który  stanowi   
za cznik  Nr 8  do niniejszego protoko u. łą ł
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PUNKT  5
Wolne wnioski, , sprawy wniesione, korespondencja.

Przewodnicz cy Komisji  ą  poinformowa , e  do Komisji wp yn o pismo Pana Rajmundał ż ł ęł  
Dittmer i Pana Jaros awa P otka, którzy s  zainteresowani ł ł ą  rozwojem  K pieliska  „Stogi”ą  . 
Pisz , e  od  kilku miesi cy  wyst puj  do Pana Prezydenta  z pytaniem –  w jaki sposóbą ż ę ę ą  
mog  pozyska  grunty  umo liwienie   im  wybudowanie  obiektów   do  prowadzeniaą ć ż  
dzia alno ci komercyjnej czyli  sklepików, restauracji i nie uzyskuj  odpowiedzi. ł ś ą

Proponuj , aby Komisja  wyst pi a  do Prezydenta Miasta z  nast puj cym  wnioskiemę ą ł ę ą
                       Miasto podj o wysi ek  finansowy zwi zany z budow  nowoczesnegoęł ł ą ą  
k pieliska morskiego na Stogach. W ramach  opracowanej koncepcji zagospodarowania terenuą  
przyst piono  do realizacji   zada   inwestycyjnych  obejmuj cych  budow  infrastrukturyą ń ą ę  
podziemnej ( kanalizacja sanitarna, sie  wodoci gowa, o wietlenie, cie ka  rowerowa) orazć ą ś ś ż  
infrastruktury k pieliska ( budynek techniczny, szalet  oraz doj cia  do  pla y) Zgodnie zeą ś ż  
wspomnian  koncepcj  dzia aniom finansowanym  ze  rodków publicznych   towarzyszyą ą ł ś ć 
maj  okre lone  w niej inwestycje komercyjne  obejmuj ce obiekty  handlowo –  us ugoweą ś ą ł  
oraz restauracje. 
Do  Komisji  Rozwoju  Przestrzennego   Rady  Miasta  Gda ska  wp yn a  pro bań ł ęł ś  
przedsi biorców  zainteresowanych  uczestnictwem  w   tym  programie  o   pomoc  ię  
przyspieszenie decyzji dotycz cej sposobu pozyskania  nieruchomo ci  na pla y. Sk adaneą ś ż ł  
przez  nich  do  Pana Prezydenta  wnioski  w tej sprawie  spotka y si   ze strony Urz duł ę ę  
Miejskiego z odpowiedziami, w  których brak jest  jednoznacznego stanowiska.
Poczyniony  przez Miasto Gda sk wysi ek finansowy musi by  w najwy szym stopniu  i jakń ł ć ż  
najszybciej wzbogacony rodkami prywatnymi, które doprowadz  K pielisko Morskie Stogiś ą ą  
do wietno ci.ś ś
W zwi zku z powy szym Komisja Rozwoju Przestrzennego  ą ż wnosi o pilne przedstawienie 
propozycji udost pnienia terenów na pla y Stogi pod cele komercyjne. ę ż
W za czeniu  przekazujemy korespondencj  dotycz c  powy szego problemu. łą ę ą ą ż

Powy szy wniosek Komisja przyj a  6 g osami za, jednog o nie.ż ęł ł ł ś

Powy szy  wniosek  stanowi ż za cznik  nr  9łą  do niniejszego  protoko u.ł

Na  tym posiedzenie zako czono  - godz. 19,30ń

                                                                                       Przewodnicz cyą
                                                                           Komisji Rozwoju Przestrzennego

                                                                                     Tadeusz M kalę

Protoko owa a:ł ł

Bogus awa Pieklikł
Protokó   sporz dzono 27.10.2005r.ł ą
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